
 

 

 

 

 

 

 

 

 

             

 

 

 

 
 

 

Ας κάνω τώρα εξάσκηση… 
 

1. Φτιάχνω τα υποκοριστικά και τα μεγεθυντικά των λέξεων. 
 

ΥΠΟΚΟΡΙΣΤΙΚΑ ΛΕΞΗ ΜΕΓΕΘΥΝΤΙΚΑ 

 φέτα  

 πόδι  

 λύκος  

 χταπόδι  

 τσάντα  

 μολύβι  

 φωνή  

 

Τα υποκοριστικά σχηματίζονται όταν αλλάξουμε τις καταλήξεις των ουσιαστικών 

ή των επιθέτων σε –ακι (π.χ. αρνάκι), -ίτσα (π.χ. καρεκλίτσα), -ούλα (π.χ. 

πορτούλα), -άκος (π.χ. δρομάκος), -ούτσικος (π.χ. μικρούτσικος) κτλ. 
 

 Μερικές λέξεις σχηματίζουν υποκοριστικά με διαφορετικές καταλήξεις. 

π.χ. γάτα – γατούλα - γατάκι 
 

Τα μεγεθυντικά σχηματίζονται όταν αλλάξουμε τις καταλήξεις των ουσιαστικών 

σε –α (π.χ. κολοκύθα), -αράς (π.χ. παικταράς), -άρα (π.χ. ομαδάρα), -αρος (π.χ. 

σκύλαρος) κτλ. 

ONOMA: ________________________ 

 

Υποκοριστικά (ή χαϊδευτικά) 

είναι οι λέξεις που φανερώνουν 

ότι κάτι είναι πολύ μικρό ή ότι 

εμείς νιώθουμε συμπάθεια γι’ 

αυτό. 

π.χ. γάτα - γατούλα 

Δημήτρης - Δημητράκης 

 

Μεγεθυντικά είναι οι 

λέξεις που φανερώνουν ότι 

κάτι είναι πιο μεγάλο από 

την αρχική λέξη. 
 

π.χ. κολοκύθι - κολοκύθα 

αυτοκίνητο - αυτοκινητάρα 

 

π.χ. Δημήτρης - 

 

 


